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P R O T O K Ó Ł N R XVI/08 

z Sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 16 czerwca 2008 roku 

 

 

 

W Sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście. 

Listy obecności w załączeniu.  

Porządek obrad w załączeniu. 

 

 

Ad. 1. 

Pan Wiesław Piotrowski – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

posiedzenia i powitał zebranych. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. W Sesji udział wzięło 

15 Radnych. Wszyscy Radni obecni. 

W związku z tym Sesja może podejmować prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2. 

Na sekretarza obrad został powołany Pan Janusz Malicki – 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy, a na protokolanta powołano Małgorzatę Woźniak. 

 

Uczestnicy Sesji minutą ciszy uczcili pamięć zmarłej Pani Kazimiery Marzec – 

Sołtysa wsi Strawczynek. 

 

Ad. 3. 

Zapytania i interpelacje: 

1) Pan Włodzimierz Szczepański – Radny – Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, 

Panie Wójcie, ja mam pytanie odnośnie sprzedanej działki pod budowę ośrodka 
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zdrowia w Oblęgorku. Czy będzie budowany tak, jak był zamierzany – jako 

ośrodek zdrowia? Czy jest już coś w tym temacie robione?, 

2) Pani Halina Gad – Radna - Szanowna Rado, Panie Wójcie, Panie Przewodniczący, 

ja chciałam po raz kolejny poruszyć sprawę znaną już z tamtego roku – rowu przy 

ul. Żeromskiego w Strawczynie. Doszły jeszcze nowe  okoliczności – w sobotę 

wykoszono trawę, bardzo niedbale, trawa utrudnia spływ deszczu, zatyka 

wszystkie przepusty pod mostkami, które zostały tak starannie wyczyszczone 

woda wylewa się na podwórka. 

Ta kwestia była poruszana nie tylko przeze mnie, ale w poprzedniej kadencji była 

też poruszana przez Radę. 

Proszę o pilne załatwienie tej sprawy ze względu na to, że nadchodzą deszcze           

i mają być obfite. Co zrobimy, gdy dojdzie do takiej sytuacji, jak w ubiegłym 

roku, gdzie zostały podtopione posesje wyżej położone niż rów?,  

3) Pan Jarosław Raczyński – Radny - Panie Wójcie, Wysoka Rado, ja w imieniu 

młodzieży ze Strawczyna chciałbym prosić o uzupełnienie piasku na boisku do 

piłki plażowej obok stadionu „Lechii” i o wymianę słupów, ponieważ są 

zdewastowane. 

 

Pan Przewodniczący obrad – odpowiedzi na zapytania będą udzielone w punkcie 10. 

 

Ad. 4.  

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił informację z realizacji uchwał 

Rady Gminy podjętych na Sesji w dniu 25 kwietnia 2008 r. oraz informację z prac 

Wójta Gminy między Sesjami Rady Gminy (informacje w zał.). 

 

Radni otrzymali informację z zakresu przeprowadzonych postępowań o udzielenie 

zamówienia publicznego w okresie od 24.04.2008 r. do 13.06.2008 r. (informacja        

w zał.). 

 

Rada Gminy przyjęła przedłożone informacje. 
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Ad. 5.  

Do protokółu Nr XV/08 z Sesji Rady Gminy z dnia 25 kwietnia 2008 r. nie 

wpłynęły uwagi i zastrzeżenia. 

 

Rada Gminy przyjęła protokół w brzmieniu jak sporządzono. 

 

Ad. 6. a)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/115/08 Rady Gminy              

w Strawczynie z dnia 25 kwietnia 2008 r. w sprawie zmian w budżecie gminy 

Strawczyn na 2008 r. 

 

Uwag i zapytań nie zgłoszono. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XVI/127/08 podjęto jednogłośnie. 

  

Ad. 6. b)  

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały                     

w sprawie zmian w budżecie gminy Strawczyn na 2008 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził przerwę od godz. 10
45

 do godz. 11
00

, aby 

Komisja Budżetu i Inwestycji zaopiniowała zmianę naniesioną do projektu uchwały. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformował - Komisja Budżetu i Inwestycji zapoznała się z proponowanymi 

zmianami w budżecie gminy Strawczyn na 2008 r. i zaopiniowała pozytywnie. 
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Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały z uzupełnieniem § 5 o treści „Nr 

XVI/127/08” i datę „16 czerwca 2008 r.” 

 

Projekt uchwały przegłosowano: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XVI/128/08. 

 

Ad. 6. c)  

 Projekt uchwały w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki                           

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii oraz 

Przemocy na rok 2008. 

 

Zapytań nie było. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XVI/129/08 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. d)  

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym gminy Strawczyn na lata 2007-2013. 

 

Wnioski nie wpłynęły. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 
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- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XVI/130/08. 

 

Ad. 6. e)  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia Gminy Strawczyn do 

realizacji przez Regionalną Organizację Turystyczną Województwa Świętokrzyskiego 

zadania „Kampania promocyjna Województwa Świętokrzyskiego” w latach 2008-

2010. 

 

Pan Bogdan Woźniak – Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury wyjaśnił – program, 

który ma być realizowany przez Regionalną Organizację Turystyczną Województwa 

Świętokrzyskiego jest innowacyjny. Jest to coś nowego, gminy uczestniczące                   

w programie mają szanse pozyskać pieniądze na promocję i rozwój turystyki. 

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem kogo Rada Gminy powinna 

upoważnić do prowadzenia wszelkich działań związanych z pomocą Regionalnej 

Organizacji Turystycznej w opracowaniu zadania, złożeniu dokumentów aplikacyjnych? 

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy – jeżeli będą to sprawy związane z aplikacją 

wniosku, czy podjęciem decyzji, to trzeba upoważnić Pana Wójta, natomiast inne 

czynności może wykonywać Kierownik GOK-u. 

 

Pan Bogdan Woźniak – Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury poinformował, że 

składka członkowska będzie podwyższona o 880 zł w skali roku, do tej pory wynosiła 

2.200 zł, po przystąpieniu do programu wyniesie 3.080 zł.  

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały z uzupełnieniem w § 2                  

o treści: „Pana Tadeusza Tkaczyka – Wójta Gminy” i w § 3 o kwotę „880 zł”, następnie 

poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 
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- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XVI/131/08 podjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. f)  

Projekt uchwały w sprawie ustalenia najniższego wynagrodzenia zasadniczego 

oraz wartości jednego punktu dla pracowników samorządowych zatrudnionych                 

w jednostkach organizacyjnych gminy Strawczyn. 

 

Pan Przewodniczący obrad przypomniał, że do projektu uchwały została wprowadzona 

autopoprawka w § 2 polegająca na dopisaniu podpunktów o treści: 

„3) dla pracowników administracji szkół - w wysokości 7,00 zł, 

 4) dla pracowników obsługi szkół - w wysokości 5,00 zł.” 

Odczytał projekt uchwały z w/w autopoprawką i poddał pod głosowanie: 

- za – 15, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 15 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XVI/132/08 wraz                        

z autopoprawką. 

 

Ad. 6. g)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XIV/113/08 Rady Gminy                   

w Strawczynie z dnia 28 lutego 2008 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za 

wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych 

składników wynagrodzenia, a także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania 

i wypłacania dodatku mieszkaniowego w roku 2008. 

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformował, że Komisja Budżetu i Inwestycji proponuje obniżenie proponowanej 

dolnej i górnej kwoty dodatku funkcyjnego za pełnienie funkcji dyrektora Schroniska 

Młodzieżowego z 300 zł – 600 zł do kwot od 250 zł - 400 zł.  
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Przegłosowano wniosek Komisji Budżetu i Inwestycji o obniżenie w § 1                  

proponowanych kwot dodatku funkcyjnego za pełnienie funkcji dyrektora Schroniska 

Młodzieżowego z kwoty 300 zł  do 250 zł i z kwoty 600 zł do 400 zł: 

- za – 5, 

- przeciw – 3, 

- wstrzymało się – 7. 

Głosowało 15 Radnych. Wniosek przyjęto większością głosów „za”, przy 3 „przeciw” 

i 7 „wstrzymujących się”. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały z w/w poprawką i poddał pod 

głosowanie: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 1. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr XVI/133/08 wraz z poprawką podjęto 

większością głosów „za”, przy 1 „wstrzymującym się”. 

 

Ad. 6. h)  

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr II/6/06 Rady Gminy                          

w Strawczynie z dnia 4 grudnia 2006 r. w sprawie ustalenia warunków pracy, płacy                      

i dodatku specjalnego dla Wójta Gminy oraz upoważnienia Przewodniczącego Rady 

Gminy do dokonywania czynności w sprawach z zakresu prawa pracy wobec Wójta. 

 

Pan Włodzimierz Szczepański – Przewodniczący Komisji Samorządowej przedstawił 

wniosek Komisji w sprawie „podwyższenia dla Wójta Gminy wynagrodzenia 

zasadniczego do kwoty 5.500 zł i dodatku funkcyjnego do 1.700 zł od 01.07.2008 r.” 

 

Pan Grzegorz Stępień – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił wniosek 

Komisji Rewizyjnej – przyznać podwyżkę dla Wójta Gminy: zwiększając 

wynagrodzenie zasadnicze do kwoty 5.400 zł i dodatek funkcyjny do 1.700 zł od 

01.07.2008 r. 
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Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformował - Komisja Budżetu i Inwestycji wnioskuje o podwyższenie dla Wójta 

Gminy wynagrodzenia zasadniczego do kwoty 5.300 zł i dodatku funkcyjnego do 

1.700 zł od 01.06.2008 r. 

 

Innych propozycji nie było. 

 

Przegłosowano wniosek Komisji Samorządowej o podwyższenie wynagrodzenia 

zasadniczego Wójta Gminy do kwoty 5.500 zł i dodatku funkcyjnego do 1.700 zł od 

01.07.2008 r.: 

- za – 9, 

- przeciw – 4, 

- wstrzymało się – 2. 

Głosowało 15 Radnych. Wniosek przyjęto większością głosów „za”, przy 4 „przeciw” 

i 2 „wstrzymujących się”. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały z uzupełnieniem kwot w § 1 oraz 

daty w § 4 i poddał pod głosowanie: 

- za – 10, 

- przeciw – 4, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XVI/134/08 podjęto większością głosów „za”, 

przy 4 „przeciw”. 

 

Ad. 6. i)  

 Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie  szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze oraz warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat i trybu 

ich pobierania. 

 

Zapytań nie było. 
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Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XVI/135/08. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że w Sesji uczestniczy 14 Radnych. 

 

Ad. 6. j)  

 Projekt uchwały w sprawie wyborów uzupełniających sołtysa wsi Strawczynek. 

 

Zgłoszono kilka propozycji odnośnie terminu przeprowadzenia uzupełniających 

wyborów w sołectwie Strawczynek, ale ostatecznie Rada Gminy zaakceptowała datę 

19 lipca 2008 r. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w projekt uchwały, w którym § 2 otrzymał 

brzmienie: „Termin wyborów uzupełniających wyznacza się na dzień 19 lipca 2008 r.”             

i poddał pod głosowanie: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Uchwałę Nr XVI/136/08 wraz z poprawką podjęto 

jednogłośnie. 

 

Ad. 6. k)  

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia samodzielnego Samorządowego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie polegającym na jego likwidacji                           

i utworzeniu Niepublicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej w Strawczynie. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – Kierownik SZOZ-u na dzisiejszą Sesję 

zaprosił prawnika, aby odpowiedział na pewne pytania, rozwiał wątpliwości. Prawnik 
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może być dopiero o godz. 14
30

. Jeżeli zajdzie konieczność zostanie ogłoszona dłuższa 

przerwa.   

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji – na 

posiedzeniu Komisji Budżetu i Inwestycji podjęliśmy decyzję o wykreśleniu tego 

punktu z porządku obrad, mimo, że jest zaproszony prawnik, który może nam 

wyjaśnić zaistniałe niejasności. Wysłuchamy zaproszonego prawnika i zastanowimy 

się co dalej? 

 

Pan Przewodniczący obrad złożył wniosek formalny, aby realizację punktu 6 k) 

odłożyć do czasu przybycia Kierownika SZOZ-u i zaproszonego prawnika.  

 

Wniosek przegłosowano: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 6. l)  

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że Wojewoda Świętokrzyski zmienił 

swojego przedstawiciela w Radzie Społecznej samodzielnego Samorządowego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie, w związku z tym przedłożony jest projekt 

uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/292/06 Rady Gminy w Strawczynie   

z dnia 14 sierpnia 2006 r. w sprawie określenia składu osobowego Rady Społecznej 

samodzielnego Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie. 

 

Odczytał w/w projekt uchwały i poddał pod głosowanie: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Podjęto jednogłośnie Uchwałę Nr XVI/137/08. 
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Pan Stanisław Gieroń – Wiceprzewodniczący Rady Gminy złożył wniosek 

formalny, aby zrealizować punkt nr 8 porządku obrad, a później punkt nr 7. 

 

Wniosek został przegłosowany: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

 Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa, porządku publicznego i ochrony p. poż. 

na terenie gminy. 

 

Pan Jarosław Grabowski – Komendant Komisariatu Policji w Strawczynie przedstawił 

sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Strawczynie oraz informację                 

o stanie bezpieczeństwa w 2007 r. (w zał.). 

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem, czy zatrzymani w ruchu 

drogowym - 43 nietrzeźwych kierowców, to są zatrzymani przez policjantów 

tutejszego Komisariatu, czy to są również zatrzymani przez policjantów „drogówki”? 

 

Pan Jarosław Grabowski - Komendant Komisariatu Policji w Strawczynie – to są 

ogólnie zatrzymani na terenie Komisariatu. Stosuję taką zasadę, że jednego policjanta 

oddaję do Kielc, idzie do ruchu drogowego, do niego dołącza drugi policjant, dostają 

radiowóz i przyjeżdżają na nasz teren.  

 

Pan Stanisław Gieroń -  Wiceprzewodniczący Rady Gminy – ludzie w Promniku nie 

czują się bezpiecznie, czy Pan jako Komendant planuje częstsze kontrole, dozory tych 

miejsc, gdzie występują zagrożenia, tj. staw, przystanki autobusowe? Nie widzę, aby 

za często przejeżdżały radiowozy, które mogą odstraszyć chuliganów. Ich wybryki 

stwarzają poważne zagrożenie. 
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Pan Jarosław Grabowski - Komendant Komisariatu Policji w Strawczynie wyjaśnił, że 

w Promniku było najwięcej uszkodzeń mienia i innych przestępstw, obecnie ilość tego 

typu zdarzeń uległa zmniejszeniu. Wybryki chuligańskie są zgłaszane, sprawcy 

ujawniani i karani mandatami. 

Komisariat podejmuje działania prewencyjne, w tym miesiącu też są zaplanowane 

wspólnie z Komedą Miejską. Mieszkańcom trzeba mówić, żeby o każdym incydencie 

informowali policję telefonując na nr 997. Bez pomocy mieszkańców policja nic nie 

zrobi. Liczba patroli w Promniku będzie zwiększona.  

 

Pan Stanisław Gieroń -  Wiceprzewodniczący Rady Gminy – odnośnie dzwonienia na 

997, to okazuje się, że istotniejsze jest kto telefonuje niż to, co zgłasza. Sprawdzanie 

zgłaszającego niech należy do innych służb, bo to utrudnia i zniechęca. Byłem 

świadkiem takiego przypadku. 

 

Pan Jarosław Grabowski - Komendant Komisariatu Policji w Strawczynie wyjaśnił – 

dyżurujący przy telefonie ma rejestr, który zobowiązany jest wypełniać, osoba 

zgłaszająca powinna poinformować, żeby odstąpiono od spisywania danych. 

Ponadto podawałem dwukrotnie w gazetce lokalnej nr mojego telefonu komórkowego, 

jest to telefon służbowy i można dzwonić. Nikt nie zadzwonił. 

 

Pan Grzegorz Stępień – Radny – jakiś czas temu była przeprowadzana bardzo dobra 

akcja przez policję, 3 - 4 policjantów patrolowało miejscowości. Takie akcje mogą być 

częściej, szczególnie są potrzebne w soboty i niedziele, wtedy młodzież zachowuje się 

grzeczniej. 

 

Pan Jarosław Grabowski -  Komendant Komisariatu Policji w Strawczynie takie 

działania są zaplanowane odgórnie przez Komendę Wojewódzką, odbywają się 

zgodnie z harmonogramem. 

 

Pan Przewodniczący obrad poprosił, aby patrol naszego Komisariatu pojawiał się na 

terenie gminy częściej, ponieważ ma swoje znaczenie. 
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Poddał pod głosowanie informację przedłożoną przez Komendanta Komisariatu Policji 

w Strawczynie:    

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 14 Radnych. Informację przyjęto jednogłośnie. 

 

Pani Monika Jabłońska – Prezes Klubu Sportowego „Lechia” podziękowała 

Komendantowi Komisariatu Policji za zapewnienie bezpieczeństwa podczas meczy 

rozgrywanych na boisku sportowym Klubu „Lechia”. 

 

Pan Jarosław Grabowski - Komendant Komisariatu Policji w Strawczynie 

poinformował, że był wcześniej przedłożony terminarz meczy i mógł zaplanować 

służby policjantów.  

Jeżeli gmina miałaby pieniądze jest możliwość, aby policjanci w czasie wolnym od 

służby realizowali zadania wskazane przez gminę w miejscach wyznaczonych przez 

gminę za dodatkowe wynagrodzenie. 

 

Pan Bogdan Woźniak – Komendant Gminny Z OSP RP w Strawczynie 

przedstawił informację Zarządu Oddziału Gminnego Z OSP RP w Strawczynie           

o stanie ochrony przeciwpożarowej na terenie gminy Strawczyn za 2007 r. (w zał.).  

 

Pan Zbigniew Naszydłowski – Radny – mam pytanie do Komendanta OSP w sprawie 

strażnicy w Strawczynku, od jakiegoś czasu ciągnie się budowa i nie widać efektów, 

mury stoją i nic się nie dzieje, jeszcze ze dwie zimy i będzie wszystko do remontu.  

Pan Bogdan Woźniak – Komendant Gminny OSP RP w Strawczynie – jest to 

związane ze środkami finansowymi straż co roku dysponuje określoną kwotą i nie 

może jej przekroczyć. W tym przypadku musi być więcej inicjatywy ze strony 

strażaków ze Strawczynka, trochę „wziąć sprawy w swoje ręce”. Na tyle na ile 

możemy – dofinansowujemy. 
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Pan Zbigniew Naszydłowski – Radny – pieniądze sołectwa Strawczynek były 

wykorzystane na budowę, a ludzie pracowali społecznie. Jednak myślę, że to jest nie 

to. Myślę, że trzeba zatrudnić firmę, aby to dokończyć. 

Pan Bogdan Woźniak – Komendant Gminny Z OSP RP w Strawczynie – zatrudnienie 

firmy wiąże się z dużymi kosztami. 

 

Pan Zbigniew Naszydłowski – Radny – te pieniądze, które były to nie zostały 

wykorzystane w taki sposób jak powinny, takie jest moje zdanie. 

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy – o tym nie decydowała gmina.  

Pan Przewodniczący obrad – Prezes OSP RP w Strawczynie – każda jednostka OSP 

jest jednostką samodzielną i sami podejmują decyzję o sposobie przeznaczenia 

pieniędzy, nie Zarząd Gminny, nie Komendant. Trudno nam ocenić czy są prawidłowo 

wykorzystane. Każda jednostka ma swój Zarząd, Komisję Rewizyjną, która ocenia 

wydawanie pieniędzy. Nie wpłynęły żadne uwagi Komisji Rewizyjnej, że Zarząd źle 

wydatkował pieniądze, więc na jakiej podstawie możemy stwierdzić, że środki zostały 

niewłaściwie wykorzystane? 

Jeśli chodzi o przeznaczenie środków finansowych na utrzymanie straży, to Rada 

Gminy podejmuje decyzję. Kwota o którą wnioskował Zarząd Gminny OSP do Wójta 

Gminy przy opracowywaniu budżetu była wyższa niż przyznana. W Strawczynku 

garaż buduje się od dłuższego czasu, ale na pewno w najbliższym czasie uda się go 

skończyć.  

 

Pan Bogdan Woźniak - Komendant Gminny Z OSP RP w Strawczynie – byłoby 

dobrze, gdybyśmy w tym roku pokryli ten garaż. 

 

Przegłosowano informację przedstawioną przez Komendanta Gminnego Z OSP RP             

w Strawczynie: 

- za – 14,  

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 
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Głosowało 14 Radnych. Informację przyjęto jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący obrad zarządził 15 min. przerwy (od godz. 12
20

 do godz. 12
35

). 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 7. 

 Informacja Komisji ds. konsultacji społecznych o wynikach przeprowadzonych 

ankiet. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Przewodnicząca Komisji do przeprowadzenia konsultacji 

społecznych przedstawiła wyniki przeprowadzonych ankiet w sprawie wyrażenia 

opinii w przedmiocie wprowadzenia nazewnictwa ulic w sołectwach: Korczyn, 

Strawczynek, Oblęgór, Oblęgorek, Ruda Strawczyńska, Kuźniaki, Chełmce                            

i uzupełnienie jednej ulicy w Promniku. Wyniki zsumowane ze wszystkich sołectw 

wynoszą: 50 % tak i 50 % nie. Natomiast w podziale na sołectwa: 3 sołectwa są 

zdecydowanie za wprowadzeniem nazewnictwa ulic, tj.: Oblęgorek, Chełmce                        

i Promnik, a pozostałych 5 sołectw jest zdecydowanie przeciw wprowadzeniu 

nazewnictwa ulic.  

Wnioskiem Komisji jest wprowadzenie nazewnictwa ulic w tych sołectwach, które 

zdecydowanie opowiedziały się za wprowadzeniem tych zmian. Z kolei mieszkańcy 

sołectwa Oblęgór są najmniej zdecydowani przeciw wprowadzeniu tych zmian. 

Radny i Sołtys Oblęgorka poinformował, że mieszkańcy sugerują, aby uporządkować 

numerację domów. Bez względu na to, czy to będzie porządkowanie numerów 

domów, czy wprowadzenie nazw ulic, jest to zmiana adresu i wiąże się to z takimi 

samymi konsekwencjami, tj. zmianą dokumentów. 

Zasadnym byłoby wnioskowanie, aby Oblęgór włączyć do wprowadzenia 

nazewnictwa ulic. Trzeba poprosić Sołtysa, aby przekonał mieszkańców, że zmiana 

numeracji, czy wprowadzenie ulic wiąże się z tymi samymi konsekwencjami, 

(zestawienia w zał.). 
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Pan Tadeusz Kukulski – Radny – będzie zebranie wiejskie w Strawczynku w sprawie 

wyboru sołtysa, to można powtórzyć i jeszcze raz wytłumaczyć ludziom. 

 

Pani Anna Dziewanowska – Radna – podczas przeprowadzenia ankiet staraliśmy się 

informować ludzi, że zmiana dowodu osobistego wynikająca z administracyjnej 

zmiany adresu jest nieodpłatna, natomiast zmiana dowodów rejestracyjnych i prawa 

jazdy są odpłatne. 

 

Pan Zbigniew Naszydłowski – Radny – mam sugestię, na nazewnictwo ulic zapatruję 

się tak, jak na nasze drogi, które „robiliśmy”. Ostatnio mieliśmy posiedzenie Komisji 

w terenie i np. jest droga Oblęgorek-Leśne Łąki, ktoś się nie zgodził i np. jest zrobione 

1000 m asfaltu a 300m jest niezrobione. Dlaczego ktoś ma „pokutować” za to, że ktoś 

inny się nie zgodził? Tu jest to samo, jeżeli wyniki ankiet są 50 % na 50 %, to byłym 

za tym, aby wprowadzić nazewnictwo ulic w całej gminie, ponieważ za 2 - 3 lata, czy 

za 5, wpłynie taki sam wniosek. Takie jest moje zdanie. 

 

Pan Przewodniczący obrad – każdą miejscowość Rada będzie rozpatrywać oddzielnie. 

W przypadku, gdzie zdecydowana większość jest na nie, nie można tego na siłę robić. 

Natomiast w Strawczynku i Oblęgorze, gdzie różnica wypowiedzi na „nie”, nie jest 

duża, należy sprawę rozważyć. 

W Strawczynku będzie zebranie w sprawie wyboru sołtysa, takie zebrania cieszą się 

dużym zainteresowaniem i zebranie wiejskie może podjąć uchwałę o wprowadzeniu 

nazw ulic.  

W Oblęgorze też będzie zebranie wiejskie w związku  z otwarciem świetlicy i również 

można zorganizować pod kątem decyzji w sprawie wprowadzenia ulic. 

W tych sołectwach, gdzie mieszkańcy opowiedzieli się przeciwko wprowadzeniu ulic 

– nie wprowadzać ulic na siłę. Taki jest mój wniosek. 

 

Innych wniosków nie złożono. 
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Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek, aby rozpocząć procedurę 

nadawania ulic w Oblęgorku: 

- za – 13,  

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 13 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Przegłosowano wniosek, aby rozpocząć procedurę nadawania ulic w Chełmcach: 

- za – 13,  

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 13 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek, aby rozpocząć procedurę 

nadawania ulic w Promniku: 

- za – 13,  

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 13 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Pan Przewodniczący obrad złożył wniosek, aby w pozostałych miejscowościach 

zostawić temat ulic, nie głosować. Ponadto jeżeli Strawczynek i Oblęgór podejmą 

uchwały na zebraniach wiejskich, wtedy Rada Gminy przystąpi do dalszych działań.  

 

Rada Gminy zaakceptowała propozycję. 

 

Ad. 9. 

 Stanowisko Rady Gminy w sprawie utworzenia Straży Gminnej. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał pisma: 
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- Wójta Gminy skierowane do Rady Gminy w sprawie rozważenia możliwości 

utworzenia jednostki budżetowej pn. „Straż Gminna w Strawczynie” (pismo znak: 

W - 0055/5/08 z dnia 31.03.2008 r. w zał.), 

- pismo skierowane do Komendanta Policji w Strawczynie – czy przy obecnej 

obsadzie kadrowej funkcjonariusze Komisariatu są w stanie wykonywać zadania               

w zakresie utrzymania czystości na terenie gminy (pismo znak: W-0055/4/08 z dnia 

18.03.2008 r. w zał.), 

- pismo od Komendanta Komisariatu Policji informujące, że Komisariat przy obecnej 

obsadzie kadrowej jest w stanie wykonywać w/w zadania (pismo znak: KPS-S-

G.CH-0151-201-08 z dnia 01.04.2008 r. w zał.). 

 

Pan Przewodniczący obrad – zwrócił się do Radnych, aby się wypowiedzieli, jakie 

rozwiązanie będzie korzystniejsze, czy powołanie Straży Gminnej, czy utrzymanie 

jednego etatu Policjanta? 

 

Pan Stanisław Gieroń -  Wiceprzewodniczący Rady Gminy – sądzę, że Komendant 

przedstawił nam jeszcze jedną dodatkową wersję, która nie była rozpatrywana. Jest 

ona bardzo ważna i chyba najkorzystniejsza. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – ja o takiej możliwości nie wiem, była 

przedstawiona propozycja zwiększenia ilości etatów. Jeżeli będzie możliwość prawna, 

aby zlecić wykonywanie tych czynności przez policję, to zlecimy, ponieważ 

wykonywanie tych zadań przez policję byłoby skuteczniejsze. Natomiast jeżeli to 

będzie Straż Gminna, która dyscyplinuje mieszkańców, to może być taka sytuacja, jak 

w innych gminach, że wszyscy wtedy proszą o pomoc Wójta. 

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Radny – zgłosił wniosek, aby zadania związane                    

z utrzymaniem czystości na terenie gminy realizować przy współpracy z policją. 

Wybór formy współpracy pozostawić Panu Wójtowi, nie tworzyć Straży Gminnej. 
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Pan Przewodniczący obrad poinformował, że w posiedzeniu Rady Gminy uczestniczy 

13 Radnych. 

 

Wniosek Radnego Wilczkowskiego przegłosowano: 

- za – 13,  

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 0. 

Głosowało 13 Radnych. Wniosek przyjęto jednogłośnie. 

 

Ad. 10. 

Pan Wójt udzielił odpowiedzi na zapytania i interpelacje: 

- sprawa budowy ośrodka zdrowia w Oblęgorku – działka nr 496/46 o pow. 3.300 m² 

w przetargu ograniczonym – ustnej licytacji została sprzedana dla firmy „GOMEX” 

Sp. jawna Bogdan Gołda i Grzegorz Gołda.  

Przedstawiciele firmy w dniu 12.11.2007 r. złożyli w Urzędzie Gminy oświadczenie 

o wyrażeniu zgody na umieszczenie w akcie notarialnym zapisu o zobowiązaniu do 

wybudowania budynku i prowadzania w nim ośrodka zdrowia bądź udostępnienia 

obiektu podmiotowi uprawnionemu do prowadzenia działalności polegającej na 

świadczeniu usług medycznych. W akcie notarialnym sprzedaży działki z dnia 

07.12.2007 r. Bogdan Gołda i Grzegorz Gołda oświadczyli, że znane jest im 

przeznaczenie przedmiotowej nieruchomości w Oblęgorku pod zabudowę ośrodka 

zdrowia i zobowiązali się do 31.12.2011 r. wybudować na tej nieruchomości 

budynek spełniający wymogi ośrodka zdrowia, a następnie prowadzić w nim bądź 

udostępnić obiekt upoważnionemu podmiotowi celem prowadzenia działalności 

polegającej na świadczeniu usług zdrowotnych, w tym w szczególności w zakresie 

podstawowej opieki zdrowotnej.   

Z przeprowadzonej rozmowy w poprzednim tygodniu z Panem Bogdanem Gołdą – 

przedstawicielem firmy „GOMEX” informuję, że na dzień dzisiejszy właściciel 

nieruchomości zlecił wykonanie prac projektowych. W budynku będą się mieścić: 

ośrodek zdrowia, punkt apteczny, kiosk spożywczy i inne usługi. 
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Wcześniej była przedstawiona informacja na ten temat, że to nie jest inwestycja do 

realizacji od zaraz, ponieważ wtedy w żaden sposób nie byłoby celowe przerabianie 

pomieszczeń w budynku Zespołu Placówek Oświatowych w Oblęgorku na ośrodek 

zdrowia, 

- odnośnie rowu przy drodze wojewódzkiej, w tej sprawie zwracaliśmy się dwukrotnie 

do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg w poprzednim roku. Teraz sprawa wyszła przy 

koszeniu trawy, napiszemy jeszcze pismo. Informuję Państwa, że trudno jest 

cokolwiek uzyskać od zarządców dróg, dotyczy to i Powiatu i  Świętokrzyskiego 

Zarządu Dróg. Wyślę w to miejsce swojego pracownika od robót drogowych. Jeżeli 

rzeczywiście występuje tam zagrożenie, że może być powodem podtopienia posesji, 

to prace wykonamy swoimi ludźmi.  

Jednak stoję na stanowisku, że realizację tego typu prac powinnyśmy egzekwować 

od zarządców dróg, ponieważ jeżeli zaczniemy własne pieniądze wydawać na te cele, 

to braknie środków na podstawowe nasze zadania. Jeżeli tu chodzi o bezpieczeństwo 

postaramy się to usunąć w najbliższych dniach. Będziemy jeszcze rozmawiać                     

z Obwodem w Zgórsku, może to poprawią, 

- uzupełnienie piasku – piasek będzie dosypany na boisko, szkoda, że pracownik nie 

zwrócił na to uwagi. Ten wniosek można było zgłosić wprost do pracownika. 

 

Pani Halina Gad – Radna - chciałabym uzupełnić, że tą ulicą przy której jest 

zaniedbany rów często chodzą wycieczki i na pewno doznania nie należą do 

estetycznych. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – gdy była budowana linia energetyczna, zakład 

energetyczny ustawił słup na posesji przy tym rowie bez zgody jednego ze 

współwłaścicieli. Osoba ta przyszła do Urzędu z wielkimi pretensjami, powiedziała, że 

to jest naruszenie praw własności i nie życzy sobie, żeby ktoś bez zgody wchodził na 

posesję. Jak teraz postąpić? Najlepiej wiedzą sąsiedzi kto jest właścicielem i trzeba              

z nimi rozmawiać. Jestem skłonny dać ludzi, aby to uporządkować, z tym że mam 

obawy co na to zarządca, bo jest to wtargnięcie na czyjąś nieruchomość. 
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Pani Monika Jabłońska – Sołtys Strawczyna – czy ten chodnik to nie jest jeszcze 

objęty gwarancją? Był robiony niedawno, na całej długości były zrobione korytka,                  

a tam nie było. Czy nie można zgłosić reklamacji? 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – jeżeli są uwagi dotyczące wykonania chodnika 

i rowu trzeba je zgłosić pracownikowi ds. dróg i napiszemy pismo do 

Świętokrzyskiego Zarządu Dróg. Działanie zarządcy drogi idzie w tym kierunku, aby 

spowodować wykonanie czynności ciążących na właścicielu nieruchomości 

wynikające z prawa o ruchu drogowym. Właściciel powinien dbać o chodnik                      

i pobocze nad swoją nieruchomością. 

Poprosił Panią Sołtys o zaangażowania się w powyższą sprawę. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że został do zrealizowania punkt nr 6 k),  

ponieważ prawnik, który ma udzielić wyjaśnień będzie dopiero o godz. 14
30

, będzie 

ogłoszona dłuższa przerwa.  

 

Zarządził przerwę od godz. 13
10

 do godz. 14
30

. 

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 6. k) 

Projekt uchwały w sprawie przekształcenia samodzielnego Samorządowego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie polegającym na jego likwidacji                             

i utworzeniu Niepublicznego Zakładu Opieki  Zdrowotnej w Strawczynie. 

 

Pan Grzegorz Midak - Kierownik SZOZ poinformował, że Pan Bartosz Stemplewski 

jest prawnikiem, na co dzień Dyrektorem Szpitala w Busku Zdroju. Został zaproszony 

na wniosek Komisji Samorządowej. 

Poprosił o kierowanie wszelkich wątpliwości i zapytań w sprawie przekształcenia 

służby zdrowia do Pana Stemplewskiego. 
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Pan Przewodniczący obrad przypomniał, że przygotowany został projekt uchwały         

w sprawie przekształcenia SZOZ-u w zakład niepubliczny. Projekt uchwały uzyskał 

pozytywną opinię Starosty i Wojewody Świętokrzyskiego (Wojewoda wskazał 

sugestie, które zostały przez Radę uwzględnione), również Rada Społeczna 

samodzielnego Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej przychyliła się do 

przekształcenia Zakładu Opieki Zdrowotnej. 

Otworzył dyskusję i poprosił o kierowanie pytań do Pana Stemplewskiego. 

 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik poinformował – jestem Dyrektorem Szpitala 

„Górka” w Busku Zdroju, od wielu lat współpracuję z Porozumieniem Zielonogórskim 

– jest to federacja związku pracodawców opieki zdrowotnej, do tej federacji należy 

związek pracodawców województwa świętokrzyskiego. Wcześniej pracowałem przez 

5 lat w Narodowym Funduszu Zdrowia przy obsłudze kontraktacji świadczeń 

zdrowotnych. Już wtedy sporo jednostek publicznych przekształcało się                                  

w niepubliczne zakłady. Zdobyte doświadczenie po tamtej stronie wykorzystuję teraz. 

Już kilkakrotnie byłem proszony przez Rady Gmin o pomoc w podjęciu decyzji – czy 

przekształcać niepubliczny zakład, czy nie? W dniu dzisiejszym nie ma pytania – czy 

to zrobić, czy nie. Dlatego, że wkrótce wyjdzie nowa ustawa o zoz-ach, która będzie 

nakazywała w ciągu kilku lat przekształcenie się każdego większego zakładu                        

w niepubliczny zakład opieki zdrowotnej z taką różnicą, że będzie to prawdopodobnie 

spółka prawa handlowego, w której głównym udziałowcem będzie samorząd.  

Natomiast do tej pory wszystkie przekształcenia odbywały się w oparciu o ustawę                   

o zakładach opieki zdrowotnej z 1991 r. z późniejszymi zmianami.  

Obecnie ponad 70 % zakładów opieki zdrowotnej w województwie świętokrzyskim 

funkcjonuje jako niepubliczne zakłady. Najwięcej zakładów publicznych jest                     

w powiecie kieleckim, widać to po organizacji pracy, inwestycjach w sprzęt, widać kto 

dba o rozwój. Konkurencja wokół Kielc nie jest wielka, ale w ciągu tego roku pojawią 

się 2-3 duże firmy, które będą szukać najlepszych pacjentów – czyli takich którzy 

dobrze zarabiają, dużo pracują, w związku z tym nie mają czasu na leczenie, ale 

składki, czy abonament będzie trafiał do tych firm. Taka konkurencja się szykuje. 
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W gminie Piekoszów decyzji jeszcze nie podjęto, ale są osoby chętne do prowadzenia 

zakładu. Natomiast w Masłowie ok. 3 lata temu zakład przekształcił się                         

w niepubliczny zakład opieki zdrowotnej, usprawniono rejestrację, doszły usługi 

specjalistyczne. Gmina przeprowadziła ankiety z mieszkańcami i okazało się, że są 

zadowoleni z takiej formy działania. Co się zmienia dla pacjentów? Tak naprawdę nic, 

dlatego, że każdy zakład na dzień dzisiejszy funkcjonuje w oparciu o umowę                         

z Narodowym Funduszem Zdrowia. Ta umowa jest taka sama dla publicznego zakładu 

i niepublicznego. 

Pracuję w szpitalu, który jest niepublicznym zakładem opieki zdrowotnej, więc mogę 

świadczyć usługi komercyjne. Np. na endoprotezę stawu biodrowego w kolejce do 

szpitala czeka się ok. 2,5 roku. Jeżeli kogoś stać i chce może wykonać usługę 

komercyjnie, są tacy którzy chcą i proszą o to. Mają wybór, albo zapłacą, albo będą 

czekać 2 lata. Pacjent nie dlatego płaci, że my pragniemy zarobić na nim, tylko 

dlatego, że Fundusz ustalił takie warunki. 

W podstawowej opiece zdrowotnej funkcjonuje to w ten sposób, że ustalona jest 

stawka kapitacyjna na osobę zapisaną do zakładu opieki zdrowotnej i w przedziale 

czasowym 8
00 

- 18
00

 wszyscy pacjenci powinni być przyjęci.   

Reasumując – dla pacjenta różnica jest żadna, plusem jest to, że może korzystać, jeżeli 

chce z usług dodatkowych niezakontraktowanych, ponieważ mogą przyjeżdżać 

specjaliści, którzy nie będą zatrudnieni w tym zakładzie, a mogą przyjeżdżać                        

w ramach swojego kontraktu. Z punktu widzenia gminy jest korzyść, że gmina nie 

ponosi żadnych zobowiązań za ewentualną porażkę finansową takiego ośrodka 

zdrowia. Na dzień dzisiejszy nie ma alternatywy, przekształcenia nie należy się bać, 

albo zakład zostanie przekształcony, albo wyrośnie konkurencja i podzieli pacjentów. 

Zachęcam do jak najszybszego podjęcia decyzji. Inną sprawą jest forma prowadzenia 

zakładu niepublicznego, są różne od osoby fizycznej prowadzącej działalność 

gospodarczą po spółki z o.o., w województwie świętokrzyskim nie ma żadnej spółki 

S.A. 

 

Pani Halina Gad – Radna – w obecnej chwili Urząd Gminy wystąpił z wnioskiem na 

rozbudowę Ośrodka Zdrowia w Strawczynie do PFRON-u, bowiem jest to budynek 
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40-letni i nie spełnia wymogów. W tej chwili właścicielem jest samorząd, jak się to 

będzie miało do nzoz-u, który musi zainwestować część środków swoich, z jakich 

pieniędzy? Jakie będą możliwości przekształcenia, korzyści, a jakie straty?  

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – wchodzimy w szczegóły, nie wiem jakie ma 

ograniczenie PFRON? Należy pamiętać o jednym, na dzień dzisiejszy budynek jest 

własnością gminy, czyli przychodem gminy będzie czynsz płacony przez nzoz. On nie 

będzie wysoki, ponieważ jest to działalność społeczna i nie będzie to czynsz 

komercyjny. Gmina cały czas będzie właścicielem dopóki go nie sprzeda, o ile 

kiedykolwiek go sprzeda. Tylko gmina w Dwikozach sprzedała ośrodek zdrowia, ale 

poszczególni lekarze starają się o kupno takich budynków. W najbliższym czasie te 

budynki będą sprzedawane, dlatego, że ich remonty często przekraczają możliwości 

finansowe gminy. Do roku 2012 wszystkie budynki muszą spełniać standardy 

rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie wymagań technicznych. 

Załóżmy, że od 1 stycznia powstaje niepubliczny zakład, pieniądze za grudzień 

przychodzą w styczniu, czyli ten niepubliczny zakład przez miesiąc musi swoją 

działalność skredytować, a te pieniądze, które przychodzą w styczniu są dodatkowe. 

Najczęściej są one przeznaczane na pilne remonty. Przypuszczam, że jako właściciel 

budynku nie byłoby problemu z wystąpieniem do PFRON-u o dofinansowanie 

remontu budynku.  

 

Pani Halina Gad – Radna – to chciałabym dokładnie wiedzieć. Jest taka możliwość, 

ale jest inna proporcja pomocy 30 % do 70 %, a w przypadku, gdy samorząd jest 

właścicielem jest to 50 % do 50 %. Chciałabym zapytać, czy Panu jest wiadomo 

dlaczego w Kielcach nie chcą wykupić budynków?  

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – w Kielcach to nie jest tak, że lekarze nie chcą 

wykupić budynków, oni chcą je kupić. Urząd Miasta powiedział, żeby te budynki 

wycenili na własny koszt, a potem my wam, może sprzedamy. Poza tym większość 

tych budynków ma nieuregulowany stan prawny, więc nie za bardzo można je kupić. 

 

Pani Halina Gad – Radna – tak samo tu będzie, jeżeli ktoś nie będzie właścicielem, to 

nie będzie inwestował. 
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Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – jest wiele przychodni, które mieszczą się                     

w kamienicach, a kamienice nie mają uregulowanego stanu prawnego. Tam jest inna 

sytuacja. 

Co do waszej sytuacji to można sprawdzić wpis w księdze wieczystej, czy gmina jest 

właścicielem? Jeżeli jest właścicielem to może sprzedać, o ile będzie tego chciała. Ja 

bym o sprzedaży na dzień dzisiejszy nie rozmawiał.  

 

Pani Halina Gad – Radna – to jak będzie komuś zależało, żeby inwestować, jeżeli nie 

będzie właścicielem? 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – to wszystko jest do dogadania, jeżeli chodzi               

o wynajem. Jeżeli ja chcę wynająć, ustalamy czynsz 2.000 - 3.000 zł miesięcznie, to 

mogę się dogadać, że robię remont za 30.000 zł i przez 10 miesięcy jestem zwolniony 

z czynszu dzierżawnego. 

 

Pani Halina Gad – Radna – nie mówię o kwestii remontu, tylko o rozbudowie, 

dobudowie skrzydła i możliwości pozyskania pieniędzy z PFRON-u. 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – z tego co wiem, to PFRON nie da złotówki na 

rozbudowę, a jedynie na dostosowanie pomieszczeń dla osób niepełnosprawnych, 

ewentualnie winda, podjazdy, toalety, ale nie dobudowanie budynku. Na to można 

liczyć jedynie ze środków Unii Europejskiej - na rozbudowę, ale na budowę nie, 

pieniądze pójdą raczej na szpitale. 

Proszę nie precyzować pytań typu – czy dostaniecie pieniądze czy nie, ponieważ to nie 

ode mnie zależy. 

 

Pani Halina Gad – Radna – czy z nzoz-ów są zadowoleni wyłącznie lekarze, wyłącznie 

pielęgniarki, kto jest najbardziej zadowolony, a kto jest pokrzywdzony? Mówię                     

o grupach zawodowych. 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – np. w Kielcach powstały spółki pracownicze               

z o.o. i rzeczywiście większość pracowników, którzy chcieli objąć udziały mieli taką 

możliwość. Szpital Kielecki wkrótce będzie spółką prawdopodobnie pracowniczą. 

Najbardziej zadowoleni są właściciele, ponieważ każda firma działa dla zysku. Z tego 
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co zaobserwowałem, to pielęgniarki uciekają do zakładów niepublicznych, dlatego że 

publiczne nie wytrzymają konkurencji. Polega to na tym, że jeżeli funkcjonuję na 

rynku, to muszę być lepszy od kolegów, żeby przyciągnąć więcej pacjentów. Gdy 

mam więcej pacjentów, to więcej zarabiam, gdy więcej zarabiam, to ja z tego więcej 

mam i mogę, ale nie muszę więcej dać pracownikom, bo to dyktuje rynek. Ponieważ 

dzisiaj zaczyna brakować pielęgniarek, to ja muszę dać pielęgniarkom więcej. Ja mam 

taki problem u siebie w szpitalu, że moja konkurencja płaci już więcej pielęgniarkom. 

Na dzień dzisiejszy mnie jeszcze nie stać, abym tyle samo płacił pielęgniarkom, ale 

tak będzie do pewnego momentu. 

Pacjenci będą wybierali te ośrodki zdrowia, gdzie są parkingi, będą przyjmowani bez 

czekania w kolejce, z możliwością rejestracji przez telefon czy internet.  

 

Pani  Halina Gad – Radna – ludzie na wsi to nie będą mieli takich problemów. 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – osoby starsze, są to osoby najczęściej 

niezamożne. Tylko, że najlepszym pacjentem są te osoby, które pracują w związku                 

z tym zarabiają i nie mają czasu na chorowanie. Gdyby wziąć tylko tych, którzy 

chorują, to wtedy każdy zoz bankrutuje. Żeby to wszystko funkcjonowało, NFZ daje 

stawkę kapitacyjną na pacjenta. Część ludzi nie przychodzi w ogóle do lekarza przez 

rok, dwa lata. Gdyby tylko było tak, że jest zapisanych 100 osób do przychodni i te 

osoby są schorowane, to trzeba by dokładać. Średnio poz dają tylko 15 % na badania 

laboratoryjne, takie są dane z kraju. Może być tak, że lekarz pracujący w publicznym 

zoz-ie jest oszczędny może wydawać na badania 2 %, a lekarz pracujący                              

w niepublicznym zakładzie może wydać 25 % środków.  

 

Pan Włodzimierz Szczepański – Radny zwrócił się z zapytaniem – odnośnie 

przekształcenia zakładu z publicznego na niepubliczny, jakie będą konsekwencje 

ponosić pacjenci i pracownicy przy przekształceniu. 

 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – najpierw musicie podjąć decyzję polityczną, czy 

chcecie to przekształcić czy nie? Drugą rzeczą jest wskazanie podmiotu, który 

przyjmie i będzie prowadził ten niepubliczny zakład opieki zdrowotnej. Ustawa jest 
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tak skonstruowana, że w to miejsce musi powstać nowy podmiot. Przypuszczam, że 

jak zwracaliście się o opinię do ościennych gmin i powiatów, to potwierdziliście, że 

będzie funkcjonował nzoz, że nie zlikwidujecie go. Musicie wskazać komu 

powierzycie prowadzenie zakładu opieki zdrowotnej. W jakiej formie będzie ten 

zakład funkcjonował? W oparciu o obecne przepisy powołuje się go w drodze 

uchwały, może być to: spółka cywilna, spółka prawa handlowego, spółka z o.o., 

spółka partnerska, nzoz może też prowadzić osoba fizyczna. 

Co z pracownikami? Najczęściej jest tak, że wszyscy pracownicy przechodzą do 

niepublicznego zakładu. Zdarzały się też przypadki, że rozwiązywano umowę o pracę 

i byli przyjmowani ponownie do zakładu. Najbardziej bezpiecznym działaniem dla 

Radnych i pracowników jest gwarancja, że przez rok, czy dwa lata nie zostanie 

zmniejszona liczba pracowników i ich wynagrodzenia. Jeśli chodzi o pracowników, to 

są dwie możliwości, albo się ich zwalnia jest likwidacja zoz-u, wypłaca się odprawy 

zgodnie z regulaminem, czy ustawą o zoz-ach, albo dostają propozycję, zgodnie                    

z kodeksem pracy że zostają przeniesieni do nzoz-u. Jeśli ktoś nie wyraża zgody, to 

otrzymuje odprawę i już nie pracuje. 

 

Pan Stanisław Gieroń - Wiceprzewodniczący Rady Gminy – wspomniał Pan, że jedną 

z form jest spółka pracownicza. Co zyskują pracownicy, jeżeli jest taka forma 

organizacyjna? Mają swoje udziały. 

 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik wyjaśnił – mają dywidendę, stały zysk. Jak działa 

spółka z o.o.? Jest powoływany zarząd przez udziałowców, kto ma więcej udziałów, 

ten podejmuje decyzje. Hipotetycznie, jeżeli byłaby taka sytuacja, że wszyscy biorą 

takie same udziały, pielęgniarek jest więcej i jeżeli się dogadają, to będą podejmowały 

decyzje. 

 

Pani  Halina Gad – Radna – a podział zysków? 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – podział zysków jest określony umową spółki, 

można się dogadać, że np. niektóre udziały są uprzywilejowane. W tym momencie 

Rada nie ma na to wpływu, Rada musi określić, komu to powierza, natomiast nie ma 
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wpływu na tego, kto będzie to prowadził, żeby ingerować w jego sprawy. Nie wiem 

dlaczego Pani Radna ma obawy? 

 

Pani Halina Gad – Radna – ja jestem pracownikiem tego Ośrodka Zdrowia. 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – powinna się Pani cieszyć. 

 

Pani Halina Gad – Radna – cieszę się, ale oprócz tego, że się cieszą lekarze i z tego 

mają zyski, to inni pracownicy niekoniecznie. Z tego co wiem, w Masłowie jak było 

przekształcenie w niepubliczny zakład, to doktor dużo obiecywał. Wypowiadając się 

myślę o wszystkich pracownikach.  

 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – nie macie alternatywy, ale macie jeszcze wpływ 

na to co zrobicie. 

Możecie zrobić tak – powierzyć prowadzenie nzoz-u np. dla Pana Doktora i wynająć 

lokal na 10 lat, ustalacie, że bierzecie na siebie ewentualne zamiany dotyczące 

rozporządzenia w zakresie dostosowania budynku, bo ten budynek będzie Wasz. 

Ewentualne inne remonty możecie ustalić z Doktorem, uzgodnić zakres i kwotę, 

zwolnienie z czynszu. Wasz majątek powiększa się o każdą inwestycję i dysponujecie 

budynkiem. Umowę można wypowiedzieć zgodnie z obowiązującymi przepisami.  

 

Pani Halina Gad – Radna – dla gminy jest to wygodna sytuacja, ponieważ w tej chwili 

odpowiada w jakimś stopniu za służbę zdrowia, ale kwestia rozbudowy staje pod 

wielkim znakiem zapytania. Najbardziej o to nam chodzi, o nic więcej. 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – możecie wycenić budynek, przekazać 

Doktorowi i zobowiązać go do rozbudowy. Myślę, że dla Doktora byłoby to dobre 

rozwiązanie, ale dla Was nie. 

Proponuję, aby wejść na stronę internetową Funduszu i zobaczyć ile jest 

niepublicznych zakładów podstawowej opieki zdrowotnej. W województwie 

świętokrzyskim przekształcanie zoz-ów idzie powoli. 
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Pani Halina Gad – Radna – ja myślę, że w województwie świętokrzyskim służba 

zdrowia pod względem inwestycji jest zaniedbana. Jeśli ktoś to przejmie, to nie będzie 

mu na tym zależało, tylko będzie się liczył biznes. Mam tylko na względzie 

rozbudowę, aby tym biednym schorowanym ludziom – rolnikom choć trochę 

przybliżyć opiekę zdrowotną. Widzę po rehabilitacji, która została uruchomiona od 

01.03 br., jakie duże jest zapotrzebowanie i jak duże zapotrzebowanie jest na 

specjalistykę. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk - Wójt Gminy – Pani Halino sama Pani to powiedziała, że to co 

służba zdrowia dotychczas zrobiła, to robiła źle, bo trzeba dać tym ludziom poprawę 

sytuacji i to jest najlepszy wniosek - Pani to powiedziała. 

 

Pan Jarosław Raczyński – Radny – mówił Pan o tym dobrym pacjencie, który nie 

leczy się, a płaci składki? A co z tym, który nie płaci składek, czy ma szanse na 

leczenie w niepublicznym zakładzie? 

 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – jeśli chodzi o osoby nieubezpieczone, to taki 

sam obowiązek ciąży na zakładzie publicznym i niepublicznym. 

 

Pani Halina Gad – Radna – dlaczego w szpitalach prywatnych nie są leczeni pacjenci                                                                                                                          

z procedurami kosztochłonnymi? 

 

Pan Bartosz Stemplewski – prawnik – szpital lub klinika zawierają umowy na 

świadczenie określonych usług, leczą to co jest zawarte w umowie. Te obawy powinny 

być skierowane do ubezpieczyciela – czy on płaci za to, co jest potrzebne 

ubezpieczonemu? Obawy mogą być skierowane odnośnie koszyka świadczeń, nie 

można wymagać tego , czego nie ma w koszyku świadczeń. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał stanowisko pracowników samodzielnego 

Samorządowego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Strawczynie (pismo w zał.). 
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Poinformował, że na posiedzeniu Rady Społecznej samodzielnego Samorządowego 

Zakładu Opieki Zdrowotnej, Kierownik SZOZ został poproszony o sporządzenie 

dwóch list, kto z pracowników jest za prywatyzacją, a kto przeciw. 

 

Pan Jarosław Raczyński – Radny – zaproszony gość poinformował, że powinna być 

wskazana osoba, która przejmie ten zakład opieki zdrowotnej. W projekcie uchwały 

nie ma zapisu, kto jest osobą odpowiedzialną za prowadzenie Zakładu. 

 

Pan Przewodniczący obrad – Pan Stemplewski zwrócił uwagę na to, czy będzie coś                

w zamian na miejsce obecnego Zakładu? W projekcie uchwały jest zapis, że powstanie 

niepubliczny zakład opieki zdrowotnej. Natomiast na określenie podmiotu 

prowadzącego jest za wcześnie, trzeba podjąć decyzję o formie organizacyjnej. 

Przygotowany projekt uchwały ma na celu podjęcie procesu likwidacji                                    

i przekształcenia Zakładu. Decyzja należy do Rady, każdemu zależy, aby podjąć 

decyzję trafną, miejmy na uwadze dobro pacjentów. 

 

Pan Arkadiusz Wikczkowski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji – 

składam wniosek o wycofanie projektu uchwały i doprecyzowanie kto ma przejąć                  

i w jakiej formie ma funkcjonować Zakład Opieki Zdrowotnej? 

 

Pan Przewodniczący obrad zaproponował, aby nie wycofywać projektu uchwały, tylko 

cofnąć do Komisji Rady Gminy w celu dopracowania.  

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy – jeżeli w projekcie uchwały zmienią się 

zapisy, to trzeba ten projekt ponownie opiniować. 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – na dzień dzisiejszy nie ma możliwości wskazać 

osoby, która będzie prowadzić Zakład. 

 

Pan Przewodniczący obrad według mojej wiedzy na tym etapie nie wskazuje się osoby 

prowadzącej. 
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Pan Jarosław Raczyński – Radny – tak zrozumiałem, że konkretnie musi być 

wskazany następca, dopiero dokonujemy likwidacji. 

 

Pan Przewodniczący obrad – jeszcze mamy nieokreśloną formę prywatyzacji, czy to 

będzie spółka pracownicza, czy to będzie spółka z udziałem … 

 

Pani Elżbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy – to jest projekt uchwały obejmujący 

czas od wszczęcia procesu likwidacji do zakończenia. W tym czasie można o wielu 

rzeczach myśleć.  

Pan Przewodniczący obrad – potem wypracujemy decyzję, co do formy 

funkcjonowania. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – w tej chwili nie można określić formy, może 

być tak, że pracownicy zdecydują się i wezmą Zakład. Dziś możemy określić tylko kto 

jest likwidatorem.  

Nie widzę takiej możliwości, aby wskazać dziś, czy w czasie podejmowania 

przedłożonego projektu uchwały – wskazać osobę, która ma prowadzić niepubliczny 

zakład opieki zdrowotnej. 

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie wniosek, aby wycofać z porządku 

obrad projekt uchwały i skierować do Komisji: 

- za – 8, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 3.       

Głosowało 11 Radnych. Wniosek przyjęto większością głosów „za”, przy 3 

„wstrzymujących się”. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał list gratulacyjny od Posła Bętkowskiego 

skierowany do Wójta Gminy z okazji otrzymania nagrody „Super Wójta Roku”                   

w plebiscycie „Euro - Gmina” 2007/2008 województwa świętokrzyskiego (pismo                

z dnia 11.06.2008 r. w zał.). 
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Ad. 11. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął XVI Sesję, która rozpoczęła się, o godz. 10
00

, a zakończyła o godz. 15
20

. 

 

 

Protokołowała:    Sekretarz obrad:   Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak   Janusz Malicki   Wiesław Piotrowski 


